
thans tijd, na zooveel tijd met overleggen besteed te hebben, ein-
delijk de handen aan het werk te slaan.' Maar Visser vond geen
medestanders. Wethouder van Financiën J.G. de Bruyn verklaarde
bij die gelegenheid dat de onderhandelingen met twee belangstel-
lenden nog niet waren afgerond: 'De Commissie van Financiën
heeft het van belang gerekend, om ook die maatschappijen den tijd
te laten, hun laatste woord in de zaak te spreken. liet is nu nog
onbeslist, of die onderhandelingen tot een gunstig resultaat zullen
leidend)

De geheimzinnigheid rond de onderhandelingen wekte ook irri-
tatie: 'Flet schijnt alsof de Commissie van Financiën eene soort van
ministerie van buitenlandsche zaken is, waaraan de onderhande-
lingen met vreemde mogendheden zijn opgedragen', merkte het
raadslid H.T. Löhnis kribbig op. 'Ik voor mij meende dat
Burgemeester en Wethouders degenen waren, die de Gemeente
naar buiten vertegenwoordigden.'^)

Burgemeester Van Vollenhoven zou de raad op 21 januari 1867 al
hebben voorgesteld om de zaak zelf ter hand te nemen en Rose en
Van der Tak waren daarop aan het werk getogen. I let eerste ge-
meentelijke plan voor een drinkwaterleiding was drie maanden
later al klaar. Hoewel Rose en Van der Tak in hun voorstellen reke-
ning hielden met een hoger waterverbruik dan Metzelaar en de
Compagnie générale werd het plan toch te klein van opzet bevon-
den. B&W vroeg het tweetal om een installatie te ontwerpen met
een twee maal zo grote capaciteit. Dit tweede gemeentelijke plan
voor een drinkwaterleiding was op 10 juli 1868 gereed. Omdat de
onderhandelingen met particuliere exploitanten nog steeds niet
waren afgerond, bleef het plan nog geruime tijd in de la liggen. Een
jaar later bleek de oprichting van een particulier waterleidingbe-
drijf definitief van de baan. Mogelijk waren de Rotterdamse eisen
te hoog; de bereidwiligheid van particuliere zijde om het onderne-
mersrisico te dragen had echter ook duidelijke grenzen.^)

Bij gebrek aan particuliere kandidaten moest de gemeente zelf
het voortouw nemen en een mogelijk financieel debacle voor lief
nemen. Er was weliswaar veel tijd heengegaan met onderhandelen,
maar het gemeentebestuur had de tijd ook benut om deskundig
advies in te winnen over de plannen van Rose en Van der Tak. Op
hun beurt werden de gemeentelijke deskundigen geraadpleegd
over de ontwerpen die de particuliere plannenmakers ter tafel
brachten. Het plan van Rose en Van der lak werd op 15 september
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